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Protokół nr XIII/2025 

z sesji Rady Gminy Stare Miasto 
odbytej w dniu 24 kwietnia 2025 roku 

w sali konferencyjnej Biblioteki Publicznej Gminy Stare Miasto 
 

W sesji udział wzięli: 
-    radni (lista obecności – załącznik nr 1 do niniejszego protokołu) 
-    sołtysi (lista obecności – załącznik nr 2 do niniejszego protokołu) 
- Janusz Frysiak – Z-ca Wójta Gminy Stare Miasto, 
- Luiza Kędracka – Sekretarz Gminy Stare Miasto, 
- Monika Gromada – Z-ca Skarbnika Gminy Stare Miasto, 
- Olga Orkowska – Kierownik Referatu Nieruchomości i Mienia, 
- Magdalena Kusiak – Kierownik Referatu Ochrony Środowiska i Rolnictwa, 
- Damian Majewski – Kierownik Referatu Infrastruktury, Inwestycji i Zamówień Publicznych, 
- Maria Szumigalska – Kierownik GOPS w Starym Mieście, 
- Zbigniew Szczepankiewicz – Kierownik ZGK, 
- Przemysław Szafran – Radny Powiatu Konińskiego, 
- Jacek Matusiak – Dyrektor Biblioteki Publicznej Gminy Stare Miasto, 
- Leszek Juszczak – Komendant Komisariatu Policji w Starym Mieście, 
- Dorota Dukarska – inspektor UG Stare Miasto, 
- Monika Pawłowska – inspektor UG Stare Miasto, 
-    Mateusz Staciwa – inspektor UG Stare Miasto. 
(lista obecności – załącznik nr 3 do niniejszego protokołu) 

 

Punkt 1 porządku obrad – Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.   
 
Otwarcie XIII sesji Rady Gminy Stare Miasto godz. 10:04. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Ewelina Andrzejak – Dzień dobry Państwu. Otwieram VIII sesję Rady 
Gminy Stare Miasto, która została zwołana na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku 
o samorządzie gminnym, Dziennik Ustawy 2024 roku poz. 1046, 1572 i 1904. Na dzisiejszym posiedze-
niu sesji witam Wicewójta,- Pana Janusza Frysiaka - Dzień dobry, Panią Sekretarz - Luizę Kędracką,  
Zastępcę Skarbnika - Panią Monikę Gromadę. Witam Radnego Powiatowego - Pana Przemysława  
Szafrana. Witam Komendanta Komisariatu Policji w Starym Mieście - Pana Leszka Juszczaka. Witam 
Wysoką Radę, Panie Sołtys, Panów Sołtysów. Witam Kierowników jednostek gminy oraz pracowników 
Urzędu Gminy. Szanowni Państwo, na początek proszę o powstanie. Uczcijmy papieża Franciszka  
minutą ciszy. Dziękuję. Na 15 radnych obecnych na dzisiejszym posiedzeniu jest 15 radnych, a więc 
wszystkie decyzje, które zostaną dzisiaj podjęte będą prawomocne. Przedstawię Państwu teraz porzą-
dek dzisiejszych obrad. 

Punkt 2 porządku obrad – Przedstawienie porządku obrad XIII sesji Rady Gminy.  
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Porządek obrad:  
 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Przedstawienie porządku obrad XIII sesji Rady Gminy. 
3. Przyjęcie protokołu z XII sesji Rady Gminy. 
4. Informacja o pracy Urzędu Gminy w okresie międzysesyjnym. 
5. Informacja o pracy Przewodniczącej Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 
6. Podjęcie uchwał: 
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• w sprawie wystąpienia z wnioskiem do Ministra Spraw Wewnętrznych  i Administracji,  
za pośrednictwem Wojewody Wielkopolskiego o zmianę rodzaju miejscowości Posada  
i Tomaszew, 

• w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy działki w drodze bezprzetar-
gowej – Stare Miasto dz. nr 569/3, 

• w sprawie zamiaru  likwidacji  filii  Biblioteki  Publicznej  Gminy Stare Miasto  im. prof. 
Joanny Papuzińskiej w Modle Królewskiej oraz zmiany statutu samorządowej instytucji 
kultury o nazwie Biblioteka Publiczna Gminy Stare Miasto im. prof. Joanny Papuzińskiej, 

• w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2025, 

• zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stare Miasto na 
lata 2025 - 2038. 

7. Informacja o stanie bezpieczeństwa Gminy Stare Miasto za 2024r. 
8. Informacje o pracy Komisji w okresie międzysesyjnym. 
9.  Sprawy bieżące, oświadczenia i informacje. 
10.  Zakończenie obrad XIII sesji Rady Gminy. 

 
Porządek obrad XIII Sesji Rady Gminy Stare Miasto stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Punkt 1 już został dokonany, pkt. 2 również. A więc proszę,  

Szanowni Państwo, jeżeli są jakieś uwagi co do porządku dzisiejszych obrad, to proszę o zgłoszenie  
w tej chwili. Nie mamy zgłoszeń, a więc proszę o przegłosowanie porządku dzisiejszych obrad. 
 

     „za”                         –  15 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –   0 głosów 

 
„za” 15 głosów, „przeciw” 0, „wstrzymujących się” 0. Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 
 

Punkt 3 porządku obrad – Przyjęcie protokołu z XII sesji Rady Gminy. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Czy mają Panie, Panowie Radni uwagi co do protokołu? Nie mamy 
uwag. Proszę o głosowanie. 
 

     „za”                         –  15 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –   0 głosów 

 
„za” 15 radnych, „przeciw” 0, „wstrzymujących się” 0,. 
 

Punkt 4 porządku obrad – Informacja o pracy Urzędu Gminy w okresie międzysesyjnym. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Informacja została przesłana Państwu razem z materiałami sesyj-
nymi. Zamieszczona jest także na stronie gminy w Biuletynie Informacji Publicznej. Jeżeli są jakieś py-
tania do informacji, to bardzo proszę o to w punkcie sprawy bieżące. 
 
Informacja o pracy Urzędu Gminy w okresie międzysesyjnym stanowi załącznik nr 5 do niniejszego pro-
tokołu. 

 

Punkt 5 porządku obrad – Informacja o pracy Przewodniczącej Rady Gminy w okresie międzysesyj-
nym. 
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Przewodnicząca Rady Gminy – 3 kwietnia 2025 udział w obchodach 50-lecia nadania imienia  
generała Józefa Bema Szkole Podstawowej w Starym Mieście. 6 kwietnia udział w uroczystości z okazji 
100. urodzin mieszkanki miejscowości Barczygłów. Dyżury w Biurze Rady oraz załatwianie spraw  
bieżących. 
 

Punkt 6 porządku obrad – Podjęcie uchwał: 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Wszystkie uchwały zostały przez nas szczegółowo omówione na 
przedsesyjnym posiedzeniu komisji w dniu 22 kwietnia. 
 

• w sprawie wystąpienia z wnioskiem do Ministra Spraw Wewnętrznych  i Administracji,  
za pośrednictwem Wojewody Wielkopolskiego o zmianę rodzaju miejscowości Posada  
i Tomaszew, 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Referujący... Pani Sekretarz. 

Pani Luiza Kędracka – Szanowni Państwo, obecnie Tomaszew i Posada są częściami miejscowości 
Główiew. Ze względu na zmianę przepisów nie ma jednak możliwości nadawania numerów dla budyn-
ków w tych miejscowościach. Aby to umożliwić należy zmienić rodzaj miejscowości Tomaszew i Posada 
na kolonię. Wprowadzenie powyższych zmian jest niezbędnym krokiem do zachowania numeracji nie-
ruchomości w miejscowości Posada i Tomaszew. Zmiana ta w konsekwencji nie będzie powodować 
żadnych skutków finansowych po stronie gminy i mieszkańców, bowiem zmiana charakteru miejsco-
wości Posada, część wsi Główiew na Posada w nawiasie Kolonia oraz Tomaszew, część wsi Główiew na 
Tomaszew w nawiasie Kolonia nie spowoduje dla mieszkańców zmiany meldunku. Zgodnie z ustawą  
o urzędowych nazwach miejscowości i obiektów fizjograficznych, urzędowa nazwa miejscowości jest 
ustalana i zmieniana na wniosek Rady Gminy, na której obszarze jest położona miejscowość. Rada 
Gminy przedstawia wniosek ministrowi właściwemu do spraw administracji publicznej za pośrednic-
twem właściwego wojewody, co uzasadnia wystąpienie z powyższym wnioskiem do ministra spraw 
wewnętrznych i administracji. W przypadku takiej zmiany konieczne jest wcześniejsze przeprowadze-
nie konsultacji. Takie konsultacje z mieszkańcami miejscowości Posada i Tomaszew odbyły się w dniach 
od 12 do 21 marca. Obligatoryjne jest również wystąpienie do Starosty Konińskiego z wnioskiem  
o zaopiniowanie z takiej zmiany rodzaju miejscowości. Otrzymaliśmy pozytywną opinię Starosty Koniń-
skiego. W związku z powyższym uzasadnione jest podjęcie niniejszej uchwały. Dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję Pani Sekretarz. Otwieram dyskusję. Nie mamy zgłoszeń 
do dyskusji. Dyskusję zamykam. 
 
Uchwała Nr XIII/96/2025 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 24 kwietnia 2025 roku w sprawie wystąpienia 
z wnioskiem do Ministra Spraw Wewnętrznych  i Administracji za pośrednictwem Wojewody Wielko-
polskiego o zmianę rodzaju miejscowości Posada i Tomaszew. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania. 
 

     „za”                         –  15 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –   0 głosów 

 
„za” 15 radnych, „przeciw” 0, „wstrzymujących się” 0.  
 
„za” przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Ciszak Dominika, Janke Marcin, Krzyżak 
Juliusz, Kwieciński Paweł, Lewandowski Waldemar, Rosiński Marcin, Rosiński Przemysław, Sawicki  
Mirosław, Soszyński Robert, Stanisławski Albert, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Zając Andrzej, 
Zioła Tymon. 
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Uchwała otrzymała Nr XIII/96/2025 i stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  
 

• w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy działki w drodze bezprzetar-
gowej – Stare Miasto dz. nr 569/3, 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Referujący Pan Kierownik Damian Majewski. 

Pan Damian Majewski – Dzień dobry. Witam serdecznie wszystkich. Przedmiotem niniejszej 
uchwały jest wyrażenie zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy  
na 120 miesięcy na część nieruchomości gruntowej, która zostanie wykorzystana w celu postawienia 
ogólnodostępnej stacji ładowania pojazdów elektrycznych. Będą to korzyści zarówno materialne, jak  
i wizerunkowe dla gminy. Biorąc powyższe pod uwagę, podjęcie niniejszej uchwały jest zasadne. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję Panu Kierownikowi. Otwieramy dyskusję. Nie mamy zgło-
szeń do dyskusji, dyskusję zamykam. 
 
Uchwała Nr XIII/97/2025 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 24 kwietnia 2025 roku w sprawie wyrażenia 
zgody na zawarcie umowy dzierżawy działki w drodze bezprzetargowej – Stare Miasto dz. nr 569/3. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania. 
 

     „za”                         –  15 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –   0 głosów 

 
„za” 15 radnych, „przeciw” 0, „wstrzymujących się” 0. 
 
„za” przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Ciszak Dominika, Janke Marcin, Krzyżak 
Juliusz, Kwieciński Paweł, Lewandowski Waldemar, Rosiński Marcin, Rosiński Przemysław, Sawicki  
Mirosław, Soszyński Robert, Stanisławski Albert, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Zając Andrzej, 
Zioła Tymon. 

Uchwała otrzymała Nr XIII/97/2025 i stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  
 

• w sprawie zamiaru  likwidacji  filii  Biblioteki  Publicznej  Gminy Stare Miasto  im. prof. 
Joanny Papuzińskiej w Modle Królewskiej oraz zmiany statutu samorządowej instytucji 
kultury o na-zwie Biblioteka Publiczna Gminy Stare Miasto im. prof. Joanny Papuzińskiej, 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Referujący Pan Dyrektor Biblioteki Jacek Matusiak. 

Pan Jacek Matusiak – Dzień dobry Państwu. Wysoka Rado, przekładam Państwu uchwałę w spra-
wie zamiaru likwidacji filii bibliotecznej w Modle Królewskiej. Jest to działanie uzasadnione racjonali-
zacją kosztów, wzmocnieniem potencjału biblioteki w Starym Mieście. Biblioteka w Modle Królewskiej 
jest biblioteką, która mieści się w budynku Ochotniczej Straży Pożarnej w Starym Mieście. Nie jest przy-
stosowana do obsługi osób niepełnosprawnych. Jest to budynek, który wynajmujemy pomieszczenia  
o powierzchni bodajże czterdziestu kilku metrów kwadratowych. Nie daje nam możliwości to organi-
zowania jakichkolwiek tam działań poza wypożyczaniem. No, niestety efekt jest taki, że czytelnictwo 
tam spada. Jednocześnie czytelnicy, którzy są w Modle Królewskiej w znacznej większości są też rów-
nież czytelnikami w Starym Mieście i w Liścu Wielkim. Sieć biblioteczna w Starym Mieście i Liścu Wiel-
kim zabezpieczy potrzeby czytelnicze dla całej gminy. 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękujemy Panu Dyrektorowi. Otwieram dyskusję. Nie mamy zgło-

szeń do dyskusji. Dyskusję zamykam. 
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Uchwała Nr XIII/98/2025 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 24 kwietnia 2025 roku w sprawie zamiaru  
likwidacji  filii  Biblioteki  Publicznej  Gminy Stare Miasto  im. prof. Joanny Papuzińskiej w Modle Kró-
lewskiej oraz zmiany statutu samorządowej instytucji kultury o na-zwie Biblioteka Publiczna Gminy 
Stare Miasto im. prof. Joanny Papuzińskiej. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania. 
 

     „za”                         –  13 głosów 
     „przeciw”               –    1 głos 
     „wstrzymało się”   –   1 głos 

 
„za” 13 radnych, „przeciw” 1, „wstrzymujących się” 1. Uchwała została przyjęta większością głosów. 
 
„za” przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Ciszak Dominika, Janke Marcin, Krzyżak 
Juliusz, Kwieciński Paweł, Lewandowski Waldemar, Rosiński Marcin, Rosiński Przemysław, Sawicki  
Mirosław, Stanisławski Albert, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Zając Andrzej, Zioła Tymon. 

„Przeciw” głosował radny: Krzyżak Juliusz. 

Od głosu „wstrzymał się” radny: Soszyński Robert. 

Uchwała otrzymała Nr XIII/98/2025 i stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.  
 

• w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2025, 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Referująca Pani Zastępca Skarbnika, Pani Monika Gromada. 
 
Pani Monika Gromada – Szanowni Państwo, Wysoka Rado. Projekt uchwały w sprawie zmiany 

uchwały budżetowej na 2025 rok zakłada zwiększenie dochodów o kwotę 1.439.417,84 zł. do łącznej 
kwoty 121.579.825,92 zł. oraz zwiększenie wydatków o kwotę 2.004.417,84 zł. do łącznej kwoty 
129.405.418,37 zł. Powstała różnica pomiędzy wprowadzonymi wydatkami, a dochodami w kwocie 
565.000,00 zł. zostanie pokryta z przychodów obejmujących niewykorzystane środki z rozliczenia do-
chodów i wydatków na gospodarowanie odpadami komunalnymi z roku 2024 w kwocie 160.671,94 zł. 
oraz wolnymi środkami w kwocie 404.328,06 zł. Wprowadzone zmiany dochodów i wydatków zostały 
szczegółowo omówione na komisjach Rady Gminy. Dziękuję 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję. Proszę Przewodniczącego Komisji Budżetu o przedsta-

wienie opinii. 
 
Pan Andrzej Szyszyński – Dzień dobry Państwu. Komisja zapoznała się ze zmianami budżetowymi 

i po wysłuchaniu wyjaśnień Pani Skarbnik nie wnosi uwag. Dziękuję.  
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję. Otwieram dyskusję. Nie mamy zgłoszeń do dyskusji.  
Dyskusję zamykam. 

 
Uchwała Nr XIII/99/2025 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 24 kwietnia 2025 roku w sprawie zmiany 
uchwały budżetowej na rok 2025.  
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania. 
 

     „za”                         –  15 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –   0 głosów 
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„za” 15 radnych, „przeciw” 0, „wstrzymujących się” 0. 
 
„za” przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Ciszak Dominika, Janke Marcin, Krzyżak 
Juliusz, Kwieciński Paweł, Lewandowski Waldemar, Rosiński Marcin, Rosiński Przemysław, Sawicki  
Mirosław, Soszyński Robert, Stanisławski Albert, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Zając Andrzej, 
Zioła Tymon. 

Uchwała otrzymała Nr XIII/99/2025 i stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.  
 

• zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stare Miasto  
na lata 2025-2038. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Ponownie referujący Zastępca Skarbnika, Pani Monika Gromada. 
 
Pani Monika Gromada – W projekcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Pro-

gnozy Finansowej Gminy Stare Miasto na lata 2025-2038 wprowadza się zmiany w załączniku nr 1, 
dokonując zwiększenia dochodów i wydatków w roku 2024 wynikających ze zmiany wcześniej przy 
omówionej uchwały budżetowej oraz dokonuje się zmiany deficytu budżetu po wprowadzeniu przy-
chodów, to jest niewykorzystanych środków finansowych z roku 2024. Dziękuję. 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję. Otwieram dyskusję. Nie mamy zgłoszeń do dyskusji.  

Dyskusję zamykam. 
 

Uchwała Nr XIII/100/2025 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 24 kwietnia 2025 roku zmieniająca uchwałę 
w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stare Miasto na lata 2025-2038. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania. 
 

     „za”                         –  15 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –   0 głosów 

 
„za” 15 radnych, „przeciw” 0, „wstrzymujących się” 0. 
 
„za” przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Ciszak Dominika, Janke Marcin, Krzyżak 
Juliusz, Kwieciński Paweł, Lewandowski Waldemar, Rosiński Marcin, Rosiński Przemysław, Sawicki  
Mirosław, Soszyński Robert, Stanisławski Albert, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Zając Andrzej, 
Zioła Tymon. 

Uchwała otrzymała Nr XIII/100/2025 i stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.  
 

Punkt 7 porządku obrad – Informacja o stanie bezpieczeństwa Gminy Stare Miasto za 2024 rok. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Z materiałami sesyjnymi otrzymali Państwo informacje z Komisa-
riatu Policji w Starym Mieście, z Państwowej Straży Pożarnej w Koninie, Inspekcji Weterynaryjnej  
w Koninie, Powiatowej Stacji Sanitarno-Epidemiologicznej w Koninie, Wielkopolskiego Wojewódzkiego 
Inspektora Ochrony Środowiska, z Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie, z Zakładu 
Usług Wodnych w Koninie. Jeżeli są uwagi do przedstawionych sprawozdań bądź pytania, to bardzo 
proszę zgłaszać je do Biura Rady, a my wyślemy prośbę o wyjaśnienia interesujących Państwa tematów. 
Jest dzisiaj jednak z nami Pan Komendant Komisariatu Policji w Starym Mieście. Udzielam teraz głosu 
Panu Komendantowi. 

 
Pan Leszek Juszczak – Pani Przewodnicząca, Panie i Panowie Radni, Szanowni Państwo, chciałbym 

na wstępie podziękować za dofinansowanie przy zakupie radiowozu, które to się odbyło podczas 
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poprzedniej sesji. Myślę, że dzięki współpracy z Urzędem Gminy w Krzymowie, gdzie jestem już po 
rozmowie, uda nam się zakupić ten radiowóz na koniec bieżącego roku lub na początek przyszłego. 
Wniosek ten wynik z faktu, że w roku bieżącym zostały mi wycofane z ruchu dwa radiowozy, w chwili 
obecnej trzeci jest w serwisie w Poznaniu, także dysponujemy jedynie pojazdem wypożyczonym  
z ościennej gminy. Za co serdecznie dziękuję w imieniu swoim, funkcjonariuszy komisariatu, jak i ko-
mendanta miejskiego. W zakresie informacji o stanie bezpieczeństwa została ta informacja przesłana, 
myślę, że informacje, które przekazałem są porównywalne do lat poprzednich. Poziom wykrywalności 
i liczba zdarzeń jest również na tym samym poziomie. Zauważalny jest trend zdarzeń dotyczących kra-
dzieży. Wynika to ze wzrostu obiektów wielkopowierzchniowych, które powstały na terenie Gminy 
Stare Miasto, rozbudowy centrum handlowego Ferio i w tej kwestii myślę z roku bieżącego ta tendencja 
nadal będzie się utrzymywała. Jest to wzrost zdarzeń zarówno dotyczących przestępstw, jak i wykro-
czeń tzw. drobnych kradzieży sklepowych. Zauważalny jest wzrost tendencji do przestępczości, do cy-
berprzestępczości, czyli wszelkie sprzedaże, zakupy, inwestycje w kryptowaluty, oszustwa na poli-
cjanta, pracownika, banku. I niestety ta liczba, powiedzmy, jest mniej zdarzeń kryminalnych, a coraz 
więcej przestępstw związanych z przestępczością internetową. I z roku na rok ta liczba, powiedzmy, 
wzrasta, mamy coraz więcej zgłoszeń. Kolejnym aspektem, którym chciałbym króciutko poruszyć, to 
jest liczba zdarzeń drogowych. Bardzo pozytywnym aspektem jest, że w roku ubiegłym żadna osoba na 
terenie gminy... nie nastąpiła w wyniku zdarzenia, nie poniosła śmierci. Mamy liczbę zdarzeń, wzrost 
liczby osób, które doznały obrażeń ciała, ale to wynika z nowego systemu naliczeń systemu SEWIK Po-
licji, która każda osoba, której została udzielona pomoc medyczna automatycznie jest wliczana jako 
osoba, która doznała obrażeń ciała. Liczba zdarzeń kolizji nadal jest na bardzo wysokim poziomie, ale 
to wynika z usytuowania gminy, które przechodzą wszystkie najważniejsze węzły krajowe, wojewódz-
kie. Najwięcej zdarzeń jest droga krajowa K25 i tu bardzo się cieszę, że w najbliższym okresie plano-
wana jest rozbudowa tej drogi, co myślę, że wpłynie pozytywnie na infrastrukturę gminy. No i co? Bę-
dziemy dążyli, aby utrzymać poziom bezpieczeństwa na czasowym poziomie. Dziękuję za współpracę 
wszystkim organizacjom, instytucjom z terenu gminy na chwilę obecną. Oceniam je na bardzo dobrym 
poziomie. Udaje nam się, powiedzmy, rozwiązywać bieżące problemy w drodze jakichś porozumień, 
negocjacji, ustaleń, aby podejmować te działania do poprawy bezpieczeństwa mieszkańców Gminy 
Stare Miasto. Dziękuję bardzo. 

 
 Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję Panu Komendantowi. Przechodzimy do pkt. 8. Jeżeli są 

jakieś pytania do Pana Komendanta, przepraszam, czy mają Radni jakieś pytania? Nie mamy. Dziękuję 
Panie Komendancie. Przechodzimy do pkt. 8. 

 
Informacja o stanie bezpieczeństwa Gminy Stare Miasto za 2024 rok stanowi załącznik nr 11 do niniej-
szego protokołu. 
 

Punkt 9 porządku obrad – Informacja o pracy komisji w okresie międzysesyjnym. 
 
 Przewodnicząca Rady Gminy – Udzielam głosu Przewodniczącemu Komisji Budżetu, Panu Rad-
nemu Andrzejowi Szyszyńskiemu 
 
 Pan Andrzej Szyszyński – Protokół z posiedzenia Komisji Budżetu oraz Rozwoju Gminy z dnia 15 
kwietnia 2025 roku. Temat posiedzenia budownictwa jednorodzinne na terenie Gminy Stare Miasto 
oraz promocja. Komisja w składzie Andrzej Szyszyński przewodniczący, Tymon Zioła wiceprzewodni-
czący, Paweł Kwieciński członek. Obecni: Dariusz Puchała - wójt gminy Stare Miasto, Wioleta Wojcie-
chowska-Dolna - kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej. Komisja zapoznała się z informacjami 
dotyczącymi budownictwa jednorodzinnego w świetle nowych przepisów, zmienionej ustawy o plano-
waniu i zagospodarowaniu przestrzennym oraz jakie skutki one przyniosą. Jedną z kluczowych zmian 
jest wprowadzenie nowego instrumentu planistycznego, to jest planu ogólnego gminy, który zastąpi 
funkcjonujące obecnie studium uwarunkowań i kierunku zagospodarowania przestrzennego. W prze-
ciwieństwie do studium, plan ogólny ma być aktem prawa miejscowego, co oznacza, że stanie się do-
kumentem wiążącym, powszechnie obowiązującym. Na terenie danej gminy plan ogólny ma być  
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w założeniu dokumentem prostszym. Jego zakres obejmie całą powierzchnię gminy oraz będzie stano-
wił podstawę do uchwalania planu miejscowego oraz wydawania decyzji o warunkach zabudowy i za-
gospodarowania terenu. Decyzja o warunkach zabudowy i zagrożeniu terenu również stanowi przed-
miot do dość istotnych zmian. Początkowo ustawodawca planował likwidację tego narzędzia, jednak 
ostatecznie odstąpił od tego zamiaru. Zamiast tego wprowadzono określony czas obowiązywania tych 
decyzji, które obecnie są bezterminowe. Na mocy zmienionych przepisów decyzja o warunkach zabu-
dowy obowiązuje przez 5 lat. Prowadzenie planu ogólnego ograniczy możliwość zabudowy jednoro-
dzinnej i wyznaczenie terenów pod budowę mieszkaniowe. Prowadzone zmiany w ustawie spowodo-
wały zwiększenie liczby wpływających wniosków. W tym roku złożono około 300 wniosków o wydanie 
decyzji o warunkach zabudowy i zagospodarowania terenu oraz 100 wniosków o wydanie decyzji celu 
publicznego. W porównaniu w całym 2024 roku było 600 wniosków. Duża ilość wniosków powoduje 
trudności w ich rozpatrywaniu. Kontynuowana jest promocja terenu inwestycyjnych i spotkania z po-
tencjalnymi inwestorami. Realizowane są inwestycje zaplanowane w budżecie na rok 2025, takie jak 
rozbudowa oczyszczalni ścieków w Modle Królewskiej wraz z kolektorem tłocznym, budowa kanalizacji 
wodociągów na terenie gminy, budowa stacji uzdatniania wody na ul. Rumińskiej, budowa [niezrozu-
miałe] przebudowa dróg na terenie gminy, budowa oświetlenia i chodników. Komisja pozytywnie oce-
nia działanie Wójta i pracy Urzędu Gminy. Dziękuję bardzo. 
 
 Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję Panu Przewodniczącemu. Udzielam głosu Przewodniczą-
cemu Komisji Oświaty, Panu Radnemu Tymonowi Ziole. 
 
 Pan Tymon Zioła – Informacja o pracy komisji w okresie międzysesyjnym. 31 marzec udział w ko-
misji konkursowej na stanowisko Dyrektora Szkoły Podstawowej w Liścu Wielkim i w tym samym dniu 
udział w komisji konkursowej na stanowisko Dyrektora w Szkole Podstawowej w Starym Mieście. 11 
kwietnia udział w podsumowaniu gminnego etapu ogólnopolskiego konkursu plastycznego Ziemia, 
Woda, Powietrze. Strażacy na straży ochrony środowiska. Raz jeszcze gratuluję wszystkim uczestnikom, 
a w szczególności laureatom, którzy zakwalifikowali się do kolejnego etapu. Dziękuję. 
 
 Przewodnicząca Rady Gminy – Przechodzimy do pkt. 9. Sprawy bieżące, oświadczenia i informacje. 
 

Punkt 9 porządku obrad – Sprawy bieżące, oświadczenie i informacje. 
 
 Przewodnicząca Rady Gminy – Czy w tym punkcie ktoś z Pań, Panów Radnych chciałby zabrać głos? 
Nie mam zgłoszeń ze strony Kolegów i Koleżanek Radnych. Czy z Pań, Panów Sołtysów ktoś chciałby 
zabrać głos w tym punkcie? Nie mamy zgłoszeń. 
 

Punkt 10 porządku obrad – Zakończenie obrad XIII sesji Rady Gminy.  
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Zakończenie obrad XIII sesji Rady Gminy Stare Miasto. Dziękuję za 
przybycie. 

XIII sesja zakończyła się o godz. 10:30. 
 

Protokołował:                                                                            Prowadząca obrady sesji:   

        /-/ Mateusz Staciwa        /-/ Ewelina Andrzejak 


